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ACTA DE LA REUNIÓ DEL CONSELL DE DEPARTAMENT  
DE FILOLOGIA CATALANA 

10 DE MARÇ DE 2020 

	
Assistents: 

CARBÓ AGUILAR, Ferran  
CASANOVA HERRERO, Emili  
CASESNOVES FERRER, Raquel 
CUENCA ORDINYANA, Maria Josep 
GREGORI SOLDEVILA, Carme 
IZQUIERDO GIL, Josep  
JIMÉNEZ MARTÍNEZ, Jesús 
LABARTA GÓMEZ, Ana 
LLUCH CRESPO, Gemma 

MARÍN JORDÀ, Maria Josep 
MARTÍ-BADIA, Adrià 
MARTÍ MESTRE, Joaquim B. 
NICOLÁS AMORÓS, Miquel 
OLIVARES MARTINES, Xavier 
POLANCO ROIG, Lluís Bernat 
RAMOS ALFAJARÍN, Joan Rafael 
SIMBOR ROIG, Vicent 
VEGLISON ELÍAS DE  MOLINS, Josefina 

 
 
S’excusen: 
BERNAL GIMÉNEZ, Assumpció 
CANTAVELLA CHIVA, Rosanna 
CONSTÁN NAVA, Antonio 
ESCARTÍ SORIANO, Vicent 
FERRANDO FRANCÉS, Antoni 
LÓPEZ-PAMPLÓ RIUS, Gonçal 
MIRALLES JORI, Eulàlia	
PÉREZ SALDANYA, Manuel 
RIBERA CONDOMINA, Josep 
ROCA RICART, Rafael 
ROSSELLÓ IVARS, Ramon  
RUBIO ALBARRACÍN, Josep Enric 
SENTÍ PONS, Andreu 
 

S’inicia la reunió a les 12.30h d’acord amb la convocatòria del 3 de març de 
2020, on es fixava el següent  

ORDRE DEL DIA: 
 

1. Aprovació de les actes anteriors 
2. Informe de la Direcció 
3. Informe, si escau, de la Comissió d’Estudis 
4. Aprovació, si escau, de la memòria econòmica de l’any 2019 
5. Aprovació, si escau, d’ajuts per a l’organització i la col·laboració en 
jornades durant l’any 2020 
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6. Aprovació, si escau, de la proposta per a sol·licitar la inclusió al web de la 
Universitat de l’etiqueta valencià/català 
7. Renovació, si escau, de les comissions de contractació 
8. Aprovació, si escau, de permisos 
9. Altres qüestions 
10. Torn obert de paraula 
 

1. Aprovació, si escau, de les actes de la reunions anteriors  
S’aproven per assentiment les actes de les reunions anteriors.  
 
2. Informe de Direcció 
El director dona la benvinguda de nou a Xavier Olivares com a representant dels estudiants 
a la CAT del Grau.  A continuació informa sobre qüestions diverses, algunes de les quals ja 
van estar tractades en reunions anteriors: 

• S’informa que hi ha una sol·licitud de beca Juan de la Cierva (d’Adéla Kolatkova) i 
també una Ramón y Cajal i una Beatriz Galindo (d’Anna Pineda).  

• També es comunica que s’ha tancat la 1a edició del Diploma d'especialització en 
capacitació per a l'ensenyament en valencià, amb satisfacció dels estudiants. Se’n va aprovar la 2a 
edició per al curs 2020-21. El director recorda que pròximament caldrà reunir-se amb el 
Servei de Política Lingüística i amb el Departament de Didàctica de la Llengua i la 
Literatura i segurament es canviarà el nom i els objectius, perquè el concepte de capacitació 
deixa d’estar vigent per l’Ordre 3/2020, de 6 de febrer. L’eliminació de la Capacitació 
potser afectarà també l’atractiu del Mínor i de les assignatures optatives de Traducció. 
Comenta que convindria informar els estudiants de TMI perquè es matriculen en les 
assignatures de català si volen completar els crèdits abans que es tanque el procediment 
antic. La professora M. Josep Cuenca considera que s’hauria d’intentar revertir l’eliminació 
del procediment, perquè si no, els estudiants deixaran de matricular-se en Terminologia i en 
les optatives de català del Grau en TMI. El director comenta que probablement el diploma 
de l’ADEIT desapareixerà, tot i que la proposta era bona; només es mantindria en el cas 
que tinguérem més de 25 estudiants. El professor E. Casanova es pregunta per què a la UV 
no hi ha estudiants; el professor M. Nicolàs opina que el detonant han estat les universitats 
privades.    

• Així mateix, el Consell va aprovar deixar com a vacant la plaça 5934, de l'Àrea 
d'Estudis Àrabs i Islàmics. El director comenta que l’any que ve, quan es jubilarà la 
professora J. Veglisson, demanarem traure una segona plaça d’ajudant doctor. En el cas de 
la plaça vacant del professor A. Saragossà, l’any passat vam aprovar que es reconsideraria si 
hi havia candidats acreditats com a ajudants doctors al Departament. El professor A. Martí-
Badia, acreditat i interessat, va proposar a la Direcció que es convocara una plaça  
d'Ajudant Doctor. La Direcció li va explicar la situació del Departament per al curs 2020-
21, amb un superàvit  considerable per la pèrdua del Màster, i per aquest motiu no va 
presentar la sol·licitud. Per tant, la plaça quedarà vacant un any més i l’any que ve es podria 
oferir. 

• Un últim tema que ja havia estat tractat en consells anteriors és el de les comissions. 
El director comunica que ja les hem tancades, tal com el pot veure en la documentació 
enviada al Consell per a aquesta reunió. La qüestió més rellevant respecte de la informació 
facilitada en l’últim Consell és que la Junta Permanent va reorganitzar la comissió 
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d’investigació per tal que els membres foren els mateixos en les tres comissions que tenim, i 
diferents dels de l’IIFV. El canvi concret consisteix que el director farà de suplent del 
professor A. Constant, i no la professora E. Miralles, com s’havia proposat en principi. La 
raó és que, atès que el director acaba revisant la memòria igualment, és millor que en forme 
part i així, a més, hi ha membres diferents per a cada institució, ja que la professora Miralles 
ja s’encarrega de la memòria de l’IIFV.    

• Ens ha arribat la informació de la biblioteca sobre el pressupost del Departament 
per a l’adquisició de manuals (1963,84 €). La biblioteca va adquirint aquesta bibliografia 
seguint les sol·licituds d'alumnes i professors, a través de la consulta de les guies docents de 
cada assignatura i tenint en compte les reserves realitzades d’exemplars de títols ja existents. 
Hi ha un formulari a la secretaria, que és el que el professorat del Departament ha 
d’emplenar si vol demanar un títol d’aquestes característiques. El director recorda que, si 
cal, és ara el moment de demanar manuals que consten a les guies.   

• Quant a les enquestes del professorat, el director comenta que són molt semblants 
a les de tots els anys: estem per sota de la UV en els estudis del Grau i per damunt en els 
del Màster. En els pròxims dies es demanarà a alguns professors que tenen menys d’un 3 
un informe de les assignatures implicades. 

• La memòria d’investigació del Departament ara la porta el professor A. Constán; la 
de l’IIFV, la professora E. Miralles. Abans del 30 d’abril ha d’estar la informació pujada al 
Grec i la documentació lliurada on pertoque a cada professor, el Departament o l’IIFV. 

• Pel que fa als seminaris realitzats pel Departament, se n’ha dut a terme el de Joan 
Santanach i n’hi ha tres més previstos fins al 7 de maig. També s’estan desenvolupant amb 
normalitat les activitats de professors a les aules. Vist que el dia 23 d’aquest mes 
coincideixen els dos actes, l’objectiu serà intentar elaborar un calendari perquè no se’ns 
encavalquen les activitats. A més, el 24 i 25 de març tindrà lloc el Diàleg amb l’escriptor, 
amb Víctor García Tur, i el dia 28 de març la primera fase de l’Olimpíada de Valencià. 

• L’informe de direcció es tanca amb la informació sobre la visita de la rectora. El 
director comunica que se li van traslladar diverses peticions, les qual van tenir una bona 
acollida. Respecte de la manca de resposta del nomenament com a professora honorària de 
la professora Carme Barceló, el director comenta que ens vam assabentar que ho havíem 
demanat fora de termini (es tanca el 31 de maig) i que, per tant, no se li concedirà fins a l’1 
de setembre d’enguany. 
 
3. Informe, si escau, de la Comissió d’Estudis 
El director informa que s’activa l’optativa d’Infermeria al campus de València. A 
Traducció s’activa un tercer desdoblament de l’assignatura de segon curs: Estilística. Quant 
a l’OCA del Grau, han concedit els desdoblaments de segon; a canvi, passen a biennals 
dues assignatures optatives, Català com a primera i segona llengua i Edició de textos. La 
primera, que té més estudiants enguany, es manté per al curs 2020-21. La professora C. 
Gregori considera que seria bo no animar tant els estudiants a fer mínors, perquè això va 
en detriment de les optatives.   

El president de la Comissió, el professor V. Simbor, comenta que no ha tingut notícia de 
cap problema amb cap examen; considera que ha funcionat el treball i l’esforç del 
Departament per acabar amb les pràctiques fraudulentes i que cal continuar per aquest 
camí.    
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El director recorda que el MALCL s’ha eliminat i ara hem de crear un màster nou. La 
comissió està formada per la degana i un representant de cadascuna de les àrees de 
coneixement del Departament, els professors: C. Gregori, V. J. Escartí, M. Nicolás i A. 
Sentí. L’objectiu és que estiga enllestit per al curs 2021-2022. El professor M. Nicolás 
comenta que ja han començat les reunions amb la degana i que s’està treballant en una 
doble perspectiva: d’una banda, la transformació del títol i, d’una altra, l’elaboració d’un 
títol nou, que és el que demana l’ANECA. Hi afegeix que, seguint indicacions de la degana 
per a captar alumnat, les característiques recomanables són: 60 crèdits, un únic curs i 
semipresencialitat, perquè no aprovarien un màster només en línia, tot i que cal tendir a 
alliberar al màxim la presencialitat mirant totes les possibilitats que ofereix el doble perfil 
(professionalitat i investigació). Comenta també que es passaran les propostes a les 
subàrees, però no per a una nova discussió, perquè això complicaria i retardaria la presa de 
decisions, ja que la data límit marcada per la degana perquè la proposta global estiga ja 
tancada és octubre de 2020. A continuació passarà a les instàncies corresponents de la 
Universitat i a l’ANECA.    
 

4. Aprovació, si escau, de la memòria econòmica de l’any 2019 
El director informa que tenim un romanent d’11175,61 €. Hem augmentat el romanent en 
uns 900 €, un cop descomptat l’ajut del projecte MQD del professor J. Ribera. Respecte de 
l’any passat, hem estalviat en llibres (vam fer una despesa extra d’actualització), en estades 
(al 2019 hi va haver l’AILLC a Romania) i en la Universitat Catalana d’Estiu. Les altres 
despeses han estat semblants. Del romanent, tenim pendents de pagament uns 4000 €, que 
corresponen al llibre d’homenatge al professor A. Ferrando i a les obres per millorar els 
mitjans audiovisuals de l’aula 702. Queden, per tant, uns 7000 €. 

El Consell aprova la memòria per assentiment.  

5. Aprovació, si escau, d’ajuts per a l’organització i la col·laboració en jornades 
durant l’any 2020 
El director indica les activitats per a les quals s’han sol·licitats ajudes i les quantitats 
proposades per la Comissió Econòmica. 
• 2a Jornada de Filologia Catalana per a Professionals: 1000 €. 350 € del SPL i 300 € de 

l’IIFV. Entre 500 € i 600 €, el Departament. 
• V Jornada LitCat de Grups de recerca en Literatura catalana contemporània: 300 €, en 

concepte de dinar dels assistents. 
• Congrés Internacional Josep Carner: fins a 250 €, en concepte de despeses de viatge dels 

membres del Comitè organitzador. 
• Memòria Cicle Dones i societats magrebines: 300 €. Es demana que la proposta estiga en 

català i que es veja que l’escriptora és catalana; se suggereix també que se sol·licite 
l’ajut d’Escriptors a les aules.  

• Jornada sobre els parlars valencians de base castellanoaragonesa i de base castellanomurciana 
(Ademúz, tardor de 2020): no hi ha petició econòmica, el Consell només ha de 
donar el vistiplau. Si cal, el Consell també donaria l’ajut de 250 € en concepte de 
despeses de viatge dels membres del Comitè organitzador.  

 
El Consell aprova totes les ajudes per assentiment.  
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El director comunica que hi ha dues ajudes més que acaben d’arribar, però que encara no 
han passat per la Comissió econòmica: una, proposada per l’àrea de diacrònica per a un 
acte relacionat amb els 100 anys del naixement d’Antoni M. Badia i Margarit, Present i futur 
de la llengua catalana. Homenatge a Antoni Maria Badia i Margarit, que ja està bastant tancat; una 
altra, sol·licitada per la professora E. Miralles per al XVI Congrés GEMELA, Paraules de 
dones més enllà de les fronteres, del 30 de setembre al 2 d’octubre de 2020, per a la qual encara 
hi ha temps. Es mirarà d’assignar les ajudes acordades ens aquests casos. Una vegada 
passen per la Comissió econòmica es portaran al Consell.   

 

6. Aprovació, si escau, de la proposta per a sol·licitar la inclusió al web de la 
Universitat de l’etiqueta valencià/català 

El director informa que és una proposta que la UA ens han demanat que tractem. Arran de 
la inclusió en la carta europea de l’etiqueta valencià/català, el professor B. Montoya ha 
proposat que se sol·licite que, a les universitats, aparega aquesta etiqueta composta. El 
director demana l’opinió dels membres del Consell. Després d’expressades diverses 
opinions, el Consell considera que el canvi d’etiqueta és potencialment contraproduent i no 
es mostra partidari de realitzar-lo.   

 

7. Renovació, si escau, de les comissions de contractació 

El director informa sobre la renovació de la comissions de contractació. La de l’Àrea de 
Filologia Catalana es queda com estava. La de l’Àrea d’Estudis Àrabs i Islàmics quedaria 
constituïda pels professors següents: J. Veglisson (titular primer), Roser Puig (titular primer  
suplent), R. X. Rosselló (titular segon), M. Forcada (titular segon suplent).  

El Consell aprova la proposta per assentiment.  

 
8. Aprovació, si escau, de permisos 
No hi ha permisos a aprovar. 
 
9. Altres qüestions 

• El director comenta que hem de decidir si enguany també fem una campanya per a 
la promoció del Grau i si la fem conjuntament amb Alacant. Proposa que es trasllade el 
tema a la Comissió perquè ho estudie. Hi afegeix que l’any passat ens vam gastar pocs 
diners (500 €) però que potser enguany sortirà més car. 

El Consell està d’acord que es trasllade el tema a la Comissió.  

• El director comenta que el professor A. Sentí organitza una visita a l'IEC i al 
TERMCAT amb els estudiants de Semàntica. Els estudiants tenen l’ajut del Sedi i el 
director considera que es podria valorar pagar el que hem pagat altres anys a la persona que 
ho organitza.  

El Consell hi està d’acord.  

• El director proposa començar ja a fer el POD i no esperar al juny, perquè aleshores 
estem molt cansats.  
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El Consell hi està d’acord.  

• En relació amb el tema de la professora C. Barceló, el director indica que, com que 
la tramesa de la sol·licitud dels departaments ha de ser de l’1 d'abril al 31 de maig, 
caldrà  ratificar abans en un consell (presencial o virtual) l'acord del juliol passat.  

 
10. Torn obert de paraula 
El professor V. Simbor pregunta com quedarà l’Àrea d’Àrab l’any que bé. El director 
respon que estarà un crèdit per damunt de la càrrega. Enguany està per baix. També 
recorda que la plaça no es perd i que, fins i tot, si calguera, es podria passar a l’Àrea de 
Català.  
 
El director recorda la conveniència de canviar de tant en tant les contrasenyes personals. 
 
Sense més temes a tractar, s’alça la  sessió a les 14 h del 10 de març de 2020. 
 
 
Maria Josep Marín 
Secretària del Departament     Vistiplau 
        Jesús Jiménez 
        Director del Departament
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